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De voorzitter opent de informatieronde om 19.30 uur en heet de aanwe-
zigen van harte welkom. Mevrouw Van Veen heeft op 16 oktober jl. een 
burgerinitiatief in de zin van de verordening Burgerinitiatief ingediend. Zij 
verzoekt de raad om het huidige nulbeleid ten aanzien van de vestiging 
van coffeeshops te herzien. Het presidium heeft besloten op 6 februari a.s. 
een informatieronde te organiseren waarvoor in ieder geval de initiatief-
nemer van het burgerinitiatief, het college, de GGD, de politie, Victas en 
de jongerenwerker zijn uitgenodigd om hun visie op het herzien van het 
nulbeleid voor coffeeshops te geven. 
 

Coffeeshop 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mevrouw Van Veen dankt een ieder voor zijn aanwezigheid. Zij heeft al 
eerder toegelicht waarom zij meent dat er in Leusden een coffeeshop 
moet komen. Zij wil iets terugdoen voor de maatschappij en wil graag een 
coffeeshop openen. Zij wil de coffeeshop anders inrichten dan elders in 
het land gebeurt. Zij wil onder andere een werkcoach en diverse andere 
organisaties bij haar plannen te betrekken. Verder wil zij een laagdrempe-
lige coffeeshop starten. In de media hebben zowel negatieve en positieve 
reacties gestaan. Zij meent dat meerdere kleine gemeenten een coffee-
shop hebben. Bij het voeren van een coffeeshop zijn gemeente, OM en 
politiek sterk afhankelijk van elkaar. 
 
De heer De Loor adviseert sinds 1972 het ministerie VWS en de gemeen-
te Amsterdam over het drugsbeleid.  
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Mevrouw Frank heeft vooral vragen. Met de transities komen meer kwets-
bare mensen in beeld. Wordt hiermee niet de kat op het spek gebonden? 
 
Mevrouw Ter Heerdt heeft vooral veel vragen over de groep jongeren on-
der achttien jaar. Dat is een groep die niet naar de coffeeshop kan. Hoe 
wordt dat aangepakt?  
 
De heer Blijderveen heeft op voorhand geen vragen. Hij is vooral aanwe-
zig om vragen te beantwoorden. In Leusden wordt op straat wel drugs ge-
bruikt.  
 
De heer Smits werkt met jongeren tot achttien jaar in De IJsbreker. Op 
straat roken veel jongeren onder de achttien jaar drugs. Hij is benieuwd 
hoe dit probleem voor die jongeren wordt opgepakt.  
 
Mevrouw Thuss werkt als programmeur jongerenwerker bij De IJsbreker. 
Zij sluit zich aan bij de vorige sprekers.  
 
Mevrouw Ashtari sluit zich aan bij de vorige sprekers. Zij maakt zich voor-
al zorgen over jongeren onder de achttien jaar. Voor vanavond heeft zij 
ook enkele lokale cijfers meegenomen over de drugsproblematiek.  
 
Mevrouw Van der Kooy houdt zich bezig met mensen die in problemen 
zijn geraakt door genotmiddelengebruik. Zij heeft vooral vragen over jon-
geren ten aanzien van drugs- en alcoholgebruik.  
 
De heer Koelewijn heeft in het verleden gewerkt in de jeugdpsychiatrie. 
Hij is vooral geïnteresseerd in het coffeeshopbeleid in de regio Amersfoort 
en omstreken. Hij is nieuwsgierig naar het beleid van de gemeente Leus-
den.  
 
De heer Jansen heeft in het verleden bij de politie Amersfoort gewerkt. 
Het initiatief van mevrouw Van Veen juicht hij toe. Als er een coffeeshop 
komt, kan daarmee ook veel gecontroleerd worden. Veel problemen op 
straat kunnen daardoor worden voorkomen.  
 
Mevrouw Van Veen zegt dat zij werkcoaches wil betrekken bij haar plan-
nen. Zij denkt dat dit binnen het ondernemersplan mogelijk is. Het is nu 
nog niet mogelijk een vergunning aan te vragen voor een vestigingsplek. 
Om die reden heeft zij nog geen plek op het oog. Zij wil samen met de 
gemeente kijken wat een goede vestigingsplek voor een coffeeshop zou 
kunnen zijn.  
 
De boekhouder heeft verschillende coffeeshops in Utrecht waarvoor hij de 
boekhouding verricht. Vanuit dat oogpunt heeft de boekhouder aangege-
ven dat dit bedrijfsplan haalbaar is. Het is altijd een risico om een zaak te 
starten. De teruggaaf aan de maatschappij kan worden gedaan door een 
positieve voorlichting te geven. Daarnaast wil zij proberen de straathandel 
uit te schakelen. Zij heeft contact gehad met het UWV. Die vonden het een 
goed initiatief. Daarnaast heeft zij met verschillende stichtingen contact 
gehad. Zij heeft nog geen vaste afspraken met partijen.  
 
De veiligheid in en rond de coffeeshop wordt geborgd door beveiliging. De 
kosten daarvoor zijn nog niet uitgewerkt. Zij meent dat het inhuren van be-
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veiliging wel haalbaar is. De kwaliteit van de verkochte producten wil zij 
waarborgen. Jongeren onder achttien jaar wordt de toegang tot de coffee-
shop geweigerd. Bij overmatig drugsgebruik worden mensen daarop aan-
gesproken. Op straat wordt dit probleem helemaal niet gezien. 
 
De heer De Loor zegt dat het landelijke coffeeshopbeleid valt onder het 
gedoogbeleid. De gemeente heeft daarop een toezichthoudende functie. 
De eigenaar wordt daarop aangesproken. Dat zijn de juridische machts-
verhoudingen tussen lokale overheid en coffeeshopondernemer. 
 
De heer Blijderveen zegt dat een coffeeshop valt onder de horeca. Een 
horecaondernemer zorgt ervoor dat de omgeving geen overlast ervaart. 
Daarop wordt toezicht gehouden in samenspraak met de gemeente. Als er 
een coffeeshop wordt gevestigd, zal de toezichthoudende rol niet minder 
worden. De plek heeft dan ook een zuigende werking op mensen die niet 
naar binnen mogen. Daar moet wel toezicht op zijn. Door de gecontroleer-
de verkoop zal er minder straathandel zijn. De straathandel wordt daarmee 
niet uitgebannen.  
 
Objectieve cijfers zijn er niet, wel is bekend dat er drugsgerelateerde over-
last en criminaliteit is in Leusden. Hij heeft geen cijfers voor handen, maar 
in Leusden spelen zowel problemen met soft- als met harddrugs.  
 
Mevrouw Ashtari heeft wel cijfers over het drugsgebruik in Leusden onder 
jongeren tussen de dertien en zeventien jaar. Leusden is een relatief ge-
zonde gemeente in de regio. In de laatste meting van 2012 is een duidelij-
ke daling te zien in hasj- en wietgebruik ten opzichte van de vorige meting 
in 2007. In 2008 was er in Leusden 3% harddruggebruik. In 2012 was het 
1%. In de laatste twee monitoronderzoeken zijn geen vragen over volwas-
senen meegenomen. De laatste cijfers dateren vanuit 2004. Die komen 
overeen met het landelijk gemiddelde uit die periode.  
Ten opzichte van het aantal hulpvragen scoort Leusden in alle gevallen la-
ger dan het landelijke en het regionale gemiddelde.  
 
Mevrouw Van der Kooy vult aan dat bij cannabisgebruik de kwetsbare 
groepen doorgaan met het cannabisgebruik. Mensen met psychische pro-
blemen zullen vaker doorgaan met het gebruik.  
 
Burgemeester Vermeulen zegt dat in de raad al vaker wordt gesproken 
over jeugd en alcoholgebruik. De problematiek rond drugs is niet goed in 
beeld vanwege het ontbreken van cijfers over de problematiek.  
 
De heer Smits vindt het lastig aan te geven hoeveel jongeren gebruikma-
ken van coffeeshops in Amersfoort. De grootste doelgroep van De IJsbre-
ker is jongeren tot achttien jaar. Er wordt wel veel gerookt. Hij hoort niet 
veel geluiden over een coffeeshop in Leusden.  
 
De heer De Loor wil toch iets zeggen over de correlatie met cijfers. Hij is 
aanwezig geweest bij landelijk overleg drugsgebruik. Het cannabisgebruik 
onder jongeren neemt over het algemeen af. Door een samenloop van 
omstandigheden vindt er een verschuiving plaats in het drugsgebruik. Er is 
een toename van het gebruik van zogenaamde ‘wegvluchtdrugs’. Een 
voorbeeld daarvan is GHB. Daarnaast zijn er geluiden dat er een toename 
is van heroïnegebruik. In het illegale circuit is er geen onderscheid tussen 
soft- en harddrugs. Een coffeeshop is een instrument om controle te hou-
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den. De coffeeshop is de meest gecontroleerde horecatak. 
De heer Blijderveen zegt dat er in Leusden verschil is tussen jongeren die 
een joint roken en een groep die GHB en andere drugs gebruiken. Als jon-
geren nu een joint roken, kopen zij dat via straathandel of in de omliggen-
de plaatsen. Hij denkt dat door Leusdense jongeren op straat een joint of 
een vorm van GHB wel wordt gebruikt. In Leusden gaat het dan om een 
leeftijdsgroep van tussen de vijftien en veertig jaar. In Amersfoort zijn wel 
coffeeshops maar daar is ook straathandel. Leusden kent ook straathandel 
en handel aan huis. Hij denkt dat dit met de komst van een coffeeshop niet 
zal verdwijnen.  
 
Mevrouw Van Veen zegt dat andere coffeeshops geen vrouwendag ken-
nen. Zij weet niet wat het effect van een vrouwendag is, maar zij vindt het 
een goed idee om dat in Leusden te introduceren. De vergelijking met ge-
meenten als Soest en De Bilt met een grote naastliggende gemeente, is 
puur om aan te geven dat in die gemeente wel een coffeeshop is geves-
tigd. Een vrouwenavond wil zij eenmaal per week organiseren. Dat moet 
een gezellige avond worden voor een koffie met een joint. Vrouwen komen 
minder vaak in een coffeeshop. Op deze manier kunnen vrouwen toch ge-
bruikmaken van een coffeeshop. Bij het ophalen van de handtekeningen 
zijn alle NAW-gegevens en geboortedatum ingevuld.  
 
De heer Blijderveen heeft de indruk dat in alle wijken wel gebruikt wordt. 
Er zijn trekpleisters waar zich meer jongeren verzamelen. Het gebruik ver-
plaatst zich. Er is niet één wijk aanwijsbaar. 
 
De heer De Loor zegt dat er in Amsterdam onderzoek is gedaan. 70% van 
de coffeeshopbezoekers komt uit de regio. Inwoners uit een gemeente met 
een nuloptie trekken naar andere steden voor de aankoop en gebruik van 
cannabis. Het gaat om een leeftijdsgroep van zeventien tot zevenenveertig 
jaar. Amsterdam kent een kleinschalig beleid van coffeeshops. Dat zou 
ook landelijk beleid moeten zijn. Door de coffeeshop is het gebruik zicht-
baar.  
 
Mevrouw Frank zegt dat twee derde van de Nederlandse gemeenten nog 
steeds een nulbeleid kent. Veel coffeeshops worden gesloten vanwege de 
overlast. Leusden doet er alles aan om een positief opvoedklimaat te kwe-
ken. Het zou jammer zijn als een coffeeshop een aanzuigende werking 
heeft van negativiteit en overlast.  
 
De heer Jansen heeft geen cijfers van jongeren die vanuit naar Leusden 
naar Amersfoort trekken. In de Amersfoortse coffeeshops komen veel jon-
geren uit de gehele regio. Het is wel belangrijk dat een eventuele locatie 
voldoende parkeerplaatsen heeft. Een gemiddelde coffeeshopbezoeker is 
niet heel lang binnen.  
 
Burgemeester Vermeulen zegt dat er geen gesprekken worden gevoerd 
met omliggende gemeenten over het coffeeshopbeleid.  
 
Mevrouw Ashtari zegt dat cannabisgebruik bij jongeren onder de achttien 
jaar ook verband heeft met het schoolverzuim.  
 
Mevrouw Van der Kooy zegt dat er minder hersenonderzoek is gedaan bij 
jongeren die cannabis gebruiken dan bij jongeren die alcohol gebruiken. 
De suggestie is dat de effecten vergelijkbaar zijn. Bij cannabis is minder 
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wetenschappelijk onderzoek gedaan. Jongeren ontvangen de cannabis 
vaak van oudere jongeren. Het gebruikerspercentage van cannabis bij 
kwetsbare jongeren ligt aanmerkelijk hoger dan bij de gemiddelde scholier.  
 
De heer De Loor zegt dat er de laatste vijftien jaar veel meer kennis en in-
zicht is verzameld over genotsmiddelen van jongeren. Uiteraard is bekend 
dat het vroeg beginnen met genotsmiddelen slecht is voor de gezondheid. 
Op alcoholgebied worden daar pittige maatregelen voor getroffen. Dat treft 
ook het horecabeleid in de steden. Hij wil het nuloptiebeleid en het vesti-
gingsbeleid als twee aparte punten aanmerken. Preventie en voorlichting 
vindt hij heel belangrijk. De sluiting van coffeeshops in het land heeft te 
maken met de wet BIBOB. Overlast speelt daarin geen rol. Initiatiefneem-
ster dient een open en eerlijk beleidsplan in. Met deze insteek kan zij het 
BIBOB-traject succesvol doorlopen. 
De gezondheidseffecten worden steeds meer onderdeel van het preven-
tiebeleid. Daarin kan de coffeeshop een belangrijke rol spelen. Het perso-
neel moet getraind worden in het signaleren van overmatig cannabisge-
bruik.  
 
Mevrouw Van der Kooy zegt dat jongeren die cannabis gebruiken meer 
kans lopen op een psychose dan niet-gebruikers. Kinderen die jong begin-
nen met cannabis lopen een grotere kans op latere leeftijd verslavingspro-
blemen te krijgen. Cannabis kan het geheugen en de concentratie ver-
slechteren. Cannabis wordt gerookt en heeft dezelfde negatieve effecten 
als nicotine op de longen. Omdat cannabis wordt geteeld met chemische 
bestrijdingsmiddelen worden die ook via de longen in het lichaam opge-
nomen. Het is niet bekend of bij jongeren de gezondheidseffecten ernsti-
ger zijn dan bij volwassenen.  
 
De heer De Loor vult aan dat de gezondheidseffecten bij jongeren ernsti-
ger zijn dan bij volwassenen. Hij geeft aan dat deze discussie gaat over 
het opgeven van het nulbeleid ten aanzien van coffeeshops in de gemeen-
te Leusden.  
 
De heer Jansen zegt dat het voordeel van het opheffen van het nulbeleid 
voor coffeeshops is dat de overlast beter hanteerbaar wordt. Negatief is 
dat roken niet gezond is, dus ook het roken van cannabis is niet gezond.  
 
De heer Koelewijn geeft aan dat er met het opgeven van het nulbeleid 
meer controle is. Het gebruik wordt gefocust op een plek en dat geeft so-
ciale hygiëne. Hij pleit voor samenwerking met politie en duidelijke afspra-
ken met de gemeenteraad.  
 
Mevrouw Van der Kooy meent dat een grotere beschikbaarheid van het 
middel over het algemeen ook meer gebruik inhoudt. Dat is een afweging 
die de gemeente moet maken. 
 
Mevrouw Ashtari vult aan dat het om twee groepen gaat. Er wordt voor-
zien in een behoefte van 18-plussers. Er is ook nog een groep, onder acht-
tien, waarvan men eigenlijk wil voorkomen dat zij gaan gebruiken. Het 
moet samengaan met een integrale aanpak van preventie.  
 
Mevrouw Thuss sluit zich aan bij de vorige spreekster. Wordt de stap niet 
makkelijker om te gebruiken als de coffeeshop voorhanden is? Er is nu 
ook wel straathandel, maar wellicht dat het dan toch makkelijker wordt om 
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softdrugs te kopen. Het pluspunt voor de groep van 18-plus is dat zij niet 
meer naar Amersfoort hoeven. Het grootste minpunt is de leeftijdsgroep 
onder achttien jaar.  
 
De heer Smits sluit zich aan bij zijn collega. Hij heeft gesproken met een 
aantal 18-plusjongeren die toch liever niet naar een coffeeshop in Leusden 
zouden gaan. Voor die groep speelt herkenbaarheid in het dorp ook mee.  
Denkt de initiatiefneemster dat de 18-plusgroep ook daadwerkelijk naar 
haar coffeeshop zou komen?  
 
De heer Blijderveen ziet een plus in de preventieaanpak. Een negatieve 
invloed is de aanzuigende werking vanuit de omliggende dorpen en een 
deel van Amersfoort.  
 
Mevrouw Ter Heerdt zegt dat de minnen al wel zijn genoemd. Mocht er 
toch een coffeeshop komen, nodigt zij de aanwezigen uit om samen met 
het CJG een initiatief te ontwikkelen voor de leeftijdsgroep onder achttien 
jaar om niet aan softdrugs te beginnen.  
 
Mevrouw Frank vindt dat door de verkoop een signaal wordt afgegeven 
dat het gebruik van softdrugs geen bezwaar vormt. Jongeren tot achttien 
jaar mogen niet naar binnen maar ze kunnen wel makkelijker aan soft-
drugs komen. Voor ouders kan het gevoel van controle geven omdat zij 
weten waar hun kinderen zitten. Hoe dat precies werkt, weet zij niet. 
 
De heer De Loor hoort tot op de dag van vandaag dat een coffeeshop een 
wervende werking heeft en laagdrempeligheid creëert in gebruik. Hij geeft 
een voorbeeld van spuiteninruil bij heroïnegebruik.  
Kwetsbare jongeren vinden op straat alle middelen die zij willen hebben. 
De coffeeshop creëert een fundamenteel verschil in de soft- en harddrugs. 
Onderzoeken wijzen uit dat van een coffeeshop geen wervende werking 
uitgaat. Als personeel wordt getraind in het signaleren van doorverkoop 
kunnen daarop maatregelen worden genomen.  
Het verlangt wel veel inzet van de lokale overheid. Verslaving moet wor-
den aangepakt via school- en educatieprogramma’s.  
 
Burgemeester Vermeulen zegt dat in de veiligheidsdriehoek hierover niet 
is gesproken. Binnen de eigen contacten is er wel over gesproken en daar 
zijn de voor- en nadelen wel benoemd. Het is niet zo dat Leusden de ge-
signaleerde problemen niet heeft omdat er geen coffeeshop is. 
Er liggen nu veel cijfers, waarvan zij persoonlijk meent dat de gemeente er 
nog weinig mee kan. Als er een coffeeshop is, is dat meer controleerbaar 
en zijn er meer gegevens waarop beleid kan worden gemaakt. Nu is niet 
bekend waarover er wordt gesproken.  
 
Mevrouw Van Veen zegt dat er genoeg mogelijkheden zijn om haar kennis 
over de producten te waarborgen. Zij heeft zelf geen kennis over die pro-
ducten. Zij zal de zaak zeker niet alleen leiden.  
 
De heer Blijderveen zegt dat Leusden centraal langs de A28 ligt. Geogra-
fisch ligt Leusden gunstig ten opzichte van omliggende dorpen die geen 
coffeeshop hebben. Hij meent dat Leusden wel een aanzuigende werking 
zal hebben.  
 
De heer De Loor vindt een belangrijke randvoorwaarde dat de politiek 
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draagvlak creëert in de samenleving. Met name de omgeving waar een 
eventuele coffeeshop wordt gesitueerd. Het doorbreken van taboes en een 
goede communicatie is een belangrijke politieke uitdaging.  
 
De heer Koelewijn vindt dat er lef en out-of-the-boxdenken nodig is om 
het nulbeleid voor coffeeshop los te laten. Hij adviseert de gemeente 
Leusden in overleg te treden met de gemeente Amersfoort om te komen 
tot een gezamenlijke oplossing voor het probleem. Amersfoort had 11 cof-
feeshops. Door het nieuwe beleid zijn er 7 coffeeshops gesloten. Daardoor 
ontstaat concentratie van bezoekers op weinig plekken. Hij wil dat het ge-
bruik wordt gelegaliseerd en dat er draagvlak wordt gecreëerd binnen de 
gemeente Leusden. De eventuele coffeeshop moet ervoor zorgen dat er 
binnen de kaders wordt gewerkt. Coffeeshops zijn de meest gecontroleer-
de horecabedrijven.  
Spreker heeft een kaart gezien waarop binnen de gemeente Amersfoort 
de mogelijkheid bestaat een coffeeshop te starten. Om een coffeeshop te 
starten moet een Horeca-A-vergunning worden aangevraagd. Dat maakt 
het vestigen van een coffeeshop heel lastig.  
 
De heer Blijderveen zegt dat er eerst goede regels opgesteld moeten 
worden. In werkuren is dat moeilijk uit te drukken. Toezicht wordt vaak 
door de gemeente gemandateerd. Het gaat er ook om hoeveel klachten er 
binnenkomen. Een goede graadmeter daarvoor is de buurt. Het kost bij de 
start zeker extra uren van alle professionals die bij het proces betrokken 
zijn.  
 
De heer De Loor meent dat het dat de kosten in breder perspectief beke-
ken moeten worden. Het kostenaspect moet worden afgezet tegen het op-
rollen en de overlast van onder meer illegale dealadressen.  
 
Als de gemeente Leusden besluit de nuloptie voor coffeeshops los te la-
ten, adviseert hij de gemeente zich aan te sluiten bij het initiatief van bur-
gemeester Depla over legalisering van drugs aan de achterdeur van cof-
feeshops.  
 
De coffeeshop is een belangrijk alternatief voor het illegale verkoopcircuit 
van cannabis en andere drugs. Daarnaast is er het gedoogbeleid van het 
achterdeurbeleid van coffeeshops. Daarmee ontstaat controle op de kwali-
teit van de producten. Hij meent dat het vestigen van een coffeeshop ook 
enorme inkomsten genereert voor de gemeente.  
  
Burgemeester Vermeulen heeft verder geen opmerkingen. Zij wacht de 
raadsdiscussie over dit onderwerp af.  
 
Het raadsvoorstel gaat als debatonderwerp naar de raadsvergadering van 
27 februari 2014.  
 
Burgemeester Vermeulen geeft aan dat zij geen voorstander is van het 
inbrengen van een kaart met mogelijke vestigingsplekken. Dat geeft alleen 
maar meer discussie.  
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 21.00 uur. 
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